
 

1 
 

AJUNTAMENT BANYERES DE MARIOLA 
Plaça Ajuntament, 1   03450 BANYERES DE MARIOLA 

Tel. 966 567 315  -  966 567 475  -  Fax 965 566 668 
C.I.F.: P-0302100-C 

 
ACTA DEL PLENO ORDINARIO DEL AYUNTAMIENTO DE BANYERES DE MARIOLA 
CELEBRADO EL DÍA 28 DE MARZO DE 2018. 
  
En Banyeres de Mariola, siendo las 20 horas del día 28 de marzo de 2018, se reúnen en el Salón de 
Sesiones de la Casa Consistorial, las señoras y señores que a continuación se relacionan bajo la 
presidencia del Sr. Alcalde-Presidente, D. Josep Sempere i Castelló, asistidos por el Secretario 
acctal, D. Miguel Sanchis Francés, con el fin de celebrar el Pleno Ordinario de la Corporación 
Municipal: 
 
SRES. ASISTENTES 
 
Alcalde-Presidente 
D. Josep Sempere i Castelló 
1ª Teniente de Alcalde 
Dña. Rocío Alfaro Ramos 
2º Teniente de Alcalde 
D. Fernando Sempere Huertas 
3º Teniente de Alcalde 
D. Jan Manel Conejero Vañó 
4ª Teniente de Alcalde 
Dña. Sonia Beneyto Ferre 
Concejales 
D. José Gabriel Pérez Martínez 
D. Jorge Esteve Molina 
D. Jorge Molina Benítez 
Dña. María José Mora Genís  
D. Jorge Silvestre Beneyto 
Dña. María Elena Vilanova Calatayud 
Dña. María José Francés García 
 
EXCUSAN SU ASISTENCIA 
Dña. Concepción Garrido Sempere 
 
SR. SECRETARIO 
 
D. Miguel Sanchis Francés 
 
El Sr. Alcalde excusa la asistencia de la Concejal Concepción Garrido debido a que ha sido 
intervenida quirúrgicamente. 
 
Existiendo quórum suficiente, se abre la sesión de acuerdo con el siguiente ORDEN DEL DÍA: 
 
Parte resolutiva 
1)  Aprobación actas sesiones anteriores de fecha 01/02/2018 y 09/03/2018.  
2) Moción de apoyo a la competencia de la Generalitat Valenciana en materia de Derecho Civil 
Valenciano 
3) Moción de apoyo a las reivindicaciones de la UNDEF y otras entidades festeras en relación 
con el Reglamento de Explosivos. 
4) Despachos extraordinarios.  
 
Parte no resolutiva 
5) Dación de cuenta: 
- Relación de Decretos desde el 30 de enero hasta el 22 de marzo de 2018. 
- Acuerdo de la JGL de 27/02/2018 de aprobación de la liquidación del presupuesto del 
ejercicio 2017. 
- Inversiones financieramente sostenibles.  
6) Ruegos y preguntas.  
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................................................................................................................................................................... 
  
1) APROBACIÓN ACTAS SESIONES ANTERIORES DE 01/02/2018 Y 09/03/2018. 
 
El Sr. Alcalde pregunta si hay alguna observación a las actas de las sesiones anteriores.  
El Sr. Sempere, portavoz del Grupo Municipal Socialista indica que en el acta de 1 de febrero, en la 
página 13 de la parte de valenciano, en el quinto párrafo debería poner “s’ha degut a causa de la 
tormenta” en lugar de “s’ha a causa de la tormenta”. 
La Sra. Vilanova, concejal del Grupo Municipal Popular dice que en el acta de 9 de marzo, tanto en la 
parte de valenciano como en la de castellano, en la página 2 sobra un que en la frase “en la Comisión 
Informativa ya que informó”. 
Con estas observaciones, son aprobadas las actas por unanimidad de los presentes. 
 
2) MOCIÓN DE APOYO A LA COMPETENCIA DE LA GENERALITAT VALENCIANA EN MATERIA 
DE DERECHO CIVIL VALENCIANO. 
 
“DICTAMEN DE LA COMISIÓN ESPECIAL DE CUENTAS, HACIENDA, PERSONAL, TURISMO, 
PATRIMONIO Y NUEVAS TECNOLOGÍAS DE FECHA 27 DE NOVIEMBRE DE 2017 
 
MOCIÓN DE APOYO AL DERECHO CIVIL VALENCIANO DESPUÉS DE LAS SENTENCIAS DEL 
TRIBUNAL CONSTITUCIONAL 
 
La Comisión Especial de Cuentas, Hacienda, Personal, Turismo, Patrimonio y Nuevas Tecnologías 
dictamina favorablemente por tres votos a favor [Compromís. PSOE y PP] y una abstención 
[Ciudadanos] la siguiente propuesta de acuerdo: 
 
Los grupos Municipales Compromís, Socialista y Popular presentan, mediante el presente escrito, y 
haciendo uso de las atribuciones que les confiere y al amparo de aquello establecido por la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local y el Real decreto 2568/1986, de 29 
de noviembre, por el cual se aprueba el Reglamento de organización, funcionamiento y régimen 
jurídico de las Entidades locales, artículo 97.3, elevan al Pleno de la Corporación para su debate. 
 
EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 
Uno de los principales objetivos de la Ley Orgánica 1/2006, de Reforma del Estatuto de Autonomía, 
en la que se reconoce a los valencianos la condición de Nacionalidad Histórica, fue garantizar la 
competencia de la Generalitat Valenciana para legislar sobre el derecho civil, igualándonos así al 
resto de pueblos de tradición foral, y acabar esta injusta discriminación. 
 
Como consecuencia de este restablecimiento de la competencia, las Cortes Valencianas aprobaron 
las Leyes siguientes: 
•Ley 10/2007, de 20 de marzo, de Régimen Económico Matrimonial Valenciano. 
•Ley 5/2011 de 1 de abril, de Relaciones Familiares de los hijos e hijas, los progenitores de los cuales 
no conviven (conocida como Ley valenciana de custodia compartida). 
•Ley 5/2012, de 15 de octubre de Uniones de hecho Formalizadas de la Comunidad Valenciana. 
Todas estas Leyes fueron objeto de recurso de inconstitucionalidad por parte del Gobierno Estatal. 
 
La Asociación de Juristas Valencianos impulsó en junio de 2015 un manifiesto que exigía la retirada 
de estos recursos y defendía el derecho civil valenciano, y lo presentó en 173 municipios y 
numerosas entidades y asociaciones para pedir su apoyo. 
 
Hasta ahora, y por vía de mociones en los plenos municipales, más de 196 ayuntamientos (que 
representan unos 4.100.000 valencianos) se han sumado a la petición; aparte, las Cortes, el Consell 
de la Generalitat y las tres diputaciones provinciales. También lo han hecho varias instituciones y 
entidades públicas y privadas, desde universidades a sindicatos pasando por asociaciones culturales. 
 
Una muestra tan patente de la voluntad y el deseo de una sociedad no fue suficiente para que el 
Gobierno de España retirara los recursos de inconstitucionalidad, ni siquiera para iniciar una 
negociación que pusiera fin a un conflicto que dura más de tres siglos. 
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Finalmente, han llegado las sentencias. La STC núm. 82/2016, de 28 de abril, declara inconstitucional 
la Ley de Régimen Económico Matrimonial Valenciano; al mismo tiempo, vacía de contenido y de 
eficacia normativa dos artículos del Estatuto de Autonomía (arte. 7.1 y DT 3a), artículos que en su 
momento aprobaron las Cortes Valencianas y las Cortes Generales de España, y que nunca han sido 
recorridos. 
 
La STC 110/2016, de 9 de junio, vuelve a negar la competencia valenciana en materia de derecho 
civil y declara inconstitucionales los aspectos civiles de la Ley 5/2012, de Uniones de hecho. Y el 
pasado 26-XII se publicó la STC 192/2016, por la que el Tribunal Constitucional concluía la 
inconstitucionalidad de nuestro Derecho, en este caso de la Ley 5/2011, de relaciones familiares (La 
Ley valenciana de custodia compartida). Como se asegura en el voto particular de uno de los 
magistrados del Tribunal Constitucional, pensamos que era posible otra interpretación constitucional 
del Estatuto de Autonomía y de sus competencias en materia del derecho civil. 
 
En este momento, la Comunidad Valenciana apenas puede legislar en el ámbito de las costumbres 
agrarias, cuando precisamente el Estatuto quiso deliberadamente, tanto en la redacción de 1982 
como en la reforma de 2006, que los valencianos tuviesemos un derecho civil que diera respuestas 
ágiles, modernas y propias a los problemas actuales de los valencianos, y liquidar la injusta 
discriminación que sufrimos como pueblo desde la abolición de los Fueros en 1707. 
 
Por lo anteriormente expuesto, se proponen al pleno los acuerdos siguientes: 
 
Primero. Manifestar el apoyo a la competencia de la Generalitat Valenciana en materia de Derecho 
Civil Valenciano, tal como está previsto en el Estatuto de Autonomía Valenciano. 
 
Segundo. Solicitar a las Cortes Valencianas que tomen la iniciativa de la reforma de la Constitución 
para que la competencia en materia de derecho civil prevista en el Estatuto de Autonomía 
Valenciano, aprobado tanto por las Cortes Valencianas como por las Cortes Generales, encaje dentro 
de la Constitución. 
 
Tercero. Comunicar esta decisión a los grupos parlamentarios de las Cortes Valencianas y a todos 
los grupos parlamentarios del Congreso de los Diputados y del Senado, al presidente de la 
Generalitat Valenciana y al presidente del Gobierno Español, y a la Asociación de Juristas 
Valencianos. 
 
Cuarto. El presente acuerdo se comunicará a la Federación Valenciana de Municipios y Provincias.” 
 
El Sr. Alcalde da la palabra a la Sra. Francés, portavoz del Grupo Municipal Ciudadanos quien indica 
que desde Ciudadanos no están en contra de que a los valencianos se les reconozca el Derecho Civil 
Valenciano, derecho que permitiría la libertad de legislar en materias como el régimen económico 
matrimonial y la custodia compartida. Pero entienden que estos temas ya se tratan en entidades 
superiores a la local y debatir esto en el pleno duplica el trabajo de las administraciones. 
Los ayuntamientos están para debatir las soluciones a problemas de los ciudadanos y las cortes para 
velar por los derechos de la sociedad valenciana. 
Ni quieren duplicar, por ello su voto será de abstención. 
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por once votos a favor (5 de Compromís, 5 del PP 
y 1 del del P.S.O.E.) y una abstención de C's, acuerda aprobar la moción de apoyo a la 
competencia de la Generalitat Valenciana en materia de Derecho Civil Valenciano. 
 
3) MOCIÓN DE APOYO A LAS REIVINDICACIONES DE LA UNDEF Y OTRAS ENTIDADES 
FESTERAS EN RELACIÓN CON EL REGLAMENTO DE EXPLOSIVOS. 
 
“DICTAMEN DE LA COMISIÓN INFORMATIVA DE OBRAS, FIESTAS, PROTECCIÓN CIVIL Y 
COMERCIO DE FECHA  22 DE MARZO 2017 
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La Comisión Informativa de Obras, Fiestas, Protección Civil y Comercio dictamina favorablemente por 
tres votos a favor [Compromís. PSOE y PP]  la siguiente propuesta de acuerdo: 
 
De todos es sabido que la Fiesta    de Moros y Cristianos en Honor de Sant Jordi  en Banyeres de 
Mariola es centenaria y forma parte indivisible de nuestra cultura e identidad como pueblo. Se une en 
ella la historia y la tradición, a la vez que supone un importante reclamo turístico que enriquece 
nuestro atractivo como pueblo. En este sentido, es importante situar en las Fiestas de Moros y 
Cristianos como un destacado polo económico para nuestro municipio, así como para la provincia y la 
Comunitat en su conjunto. 
 
Dentro de ella, tiene un importante protagonismo los actos en los cuales se hace uso de la pólvora, 
especialmente los de arcabucería, momentos de la fiesta sin los que se perdería uno de los pilares 
fundamentales de la misma, al contener en ellos la esencia misma de la celebración, como es la 
representación de las batallas y contiendas entre Moros y Cristianos. En definitiva, sin estos actos 
estaríamos dejando invisible casi al completo la esencia histórica de las Fiestas de Moros y 
Cristianos.  
 
Es evidente que las diferentes regulaciones que se han producido para aumentar la seguridad y el 
control sobre el uso de la pólvora tienen el objetivo de evitar un mal uso de este explosivo y por lo 
tanto, es razonable la existencia de una normativa sobre este tema. Sin embargo, desde las 
administraciones competentes, se tiene que articular regulaciones que contemplen la realidad de las 
propias fiestas y no contribuyan a un empobrecimiento de las mismas.  
 
Entendiendo la buena voluntad del Ministerio de Energía a la hora de garantizar la seguridad tanto del 
desarrollo de los actos festeros como en el transporte de la pólvora, estamos convencidos que esta 
regulación podría adaptarse mejor a la realidad de las Fiestas de Moros y Cristianos sin que por eso 
se renuncie al control y la seguridad. Y por eso  se tiene que contar con entidades como la UNDEF y 
el conjunto de entidades festeras relacionadas con las Fiestas de Moros y Cristianos.  
 
Hay que resaltar que tanto por la UNDEF, como por las diferentes entidades festeras que componen 
el amplio abanico de municipios que celebran las Fiestas de Moros y Cristianos, se está constatando 
la disminución de festeros y festeras en actos de arcabucería y que son la base de los conocidos 
como “*Alardos” o “Guerrillas”, siendo la razón fundamental de esta caída la reglamentación existente 
respecto a este asunto. 
 
Recientemente hemos conocido que desde la dirección general de Minas del Ministerio de Energía, 
Turismo y Agenda Digital se han desestimado las peticiones cursadas desde la UNDEF rechazando 
la posibilidad de introducir cambios en la nueva normativa de la pólvora, y que ante esta situación, se 
están produciendo reuniones para insistir en la necesidad de cambios en la reglamentación.  
 
Estamos hablando de cuestiones como la obligatoriedad de trasvasar la pólvora a las cantimploras o 
cartucheras  en el mismo lugar del reparto, y que desde las entidades festeras se entiende que puede 
generar situaciones de alto riesgo, la aglomeración de personas en este reparto, o la posibilidad de 
aumentar el tiempo que los explosivos están en los domicilios privados, puesto que la nueva norma 
obliga a hacer un segundo reparto, lo que genera complicaciones operativas y un aumento importante 
en el precio del explosivo. 
 
Es por eso que creemos conveniente que desde el Ayuntamiento de Banyeres de Mariola salga una 
voz unánime porque las Fiestas de Moros y Cristianos sean escuchadas y entendidas en todo su 
contexto desde la administración central, sin que las necesarias regulaciones en materia de seguridad 
supongan una merma de actos tan importantes para el desarrollo de las mismas y el mantenimiento 
de una parte sustancial de su idiosincrasia. 
 
Es por eso que proponemos la adopción de los siguientes acuerdos:  
1. Mostrar el apoyo del Ayuntamiento de Banyeres de Mariola a las reivindicaciones que desde la 
UNDEF y el conjunto de entidades festeras relacionadas con las Fiestas de Moros y Cristianos se 
están efectuando en relación al Reglamento de Explosivos, que regula el almacenamiento, transporte, 
venta, distribución, tenencia y medidas de seguridad a aplicar en explosivos de uso civil. 
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2. Instar al Ministerio del Interior, así como al Ministerio de Energía, Turismo y Agenda Digital, a 
continuar dialogando con las entidades festeras con el fin de conocer con más precisión la realidad de 
las Fiestas de Moros y Cristianos. 
 
3. Instar al Patronato Provincial de Turismo de la Costa Blanca, dependiente de la Diputación de 
Alicante, a realizar un informe sobre la importancia de los actos de arcabucería en las Fiestas de 
Moros y Cristianos, así como del impacto económico de estas fiestas sobre los municipios y el 
conjunto de la provincia de Alicante.  
 
4. Hacer llegar este informe al Ministerio de Energía, Turismo y Agenda Digital del Gobierno de 
España, junto con los acuerdos aprobados en esta sesión.” 
 
Leída la moción, el Sr. Alcalde pregunta si alguno de los grupos desea hacer alguna intervención 
respondiéndole estos que no por lo que se procede directamente a la votación. 
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad (5 de Compromís, 5 del P.P. 1 del 
P.S.O.E. y 1 de C's) acuerda aprobar la moción de apoyo a las reivindicaciones de la UNDEF y 
otras entidades festeras en relación con el Reglamento de Explosivos. 
 
4) DESPACHOS EXTRAORDINARIOS 
 
El Sr. Alcalde pregunta a los portavoces de los distintos grupos si existe algo a tratar en este punto 
respondiéndole estos que no. 
 
5) DACIÓN DE CUENTA: RELACIÓN DE DECRETOS DESDE EL 30 DE ENERO HASTA EL 22 DE 
MARZO DE 2018, ACUERDO DE LA JGL DE 27/02/2018 DE APROBACIÓN DE LA LIQUIDACIÓN 
DEL PRESUPUESTO DEL EJERCICIO 2017 E INVERSIONES FINANCIERAMENTE 
SOSTENIBLES. 
 
Por secretaría se da cuenta de los decretos de alcaldía dictados en el periodo comprendido entre el 
30 de enero hasta el 22 de marzo de 2018, ambos inclusive así como del acuerdo de la JGL de 
7/02/18 de aprobación de la liquidación del presupuesto del ejercicio 2017 e inversiones 
financieramente sostenibles. 
 
DACIÓN DE CUENTA DE LA LIQUIDACIÓN DEL PRESUPUESTO 2017. 
 
Por el Alcalde se da cuenta de la aprobación de la Liquidación del Presupuesto 2017 por la Junta de 
Gobierno Local el día 27 de febrero de 2018, informando de los resultados más relevantes de la 
misma según el siguiente detalle: 
 
Resultado Presupuestario: 155.106,29 euros 
Remanente Líquido de Tesorería para Gastos Generales: 3.490.954,39 euros. 
 
DACIÓN DE CUENTA INVERSIONES FINANCIERAMENTE SOSTENIBLES. 
 
Por el Alcalde se da cuenta del informe de intervención de fecha 7 de febrero de 2018 sobre las 
inversiones financieramente sostenibles: 
 
"INFORME DE INTERVENCIÓN - INVERSIONES FINANCIERAMENTE SOSTENIBLES – 
LIQUIDACIÓN PRESUPUESTO 2017 
 
El párrafo 2º del punto 6 de la Disposición Adicional 16ª del Texto Refundido de la Ley Reguladora de 
las Haciendas Locales, referida a las inversiones financieramente sostenibles, establece que: 
“Anualmente, junto con la liquidación del presupuesto, se dará cuenta al pleno de la Corporación 
Local del grado de cumplimiento de los criterios previstos en los apartados anteriores y se hará 
público en su portal web”. Visto lo dispuesto en la disposición anterior, de acuerdo con el informe 
técnico recabado, el funcionario que suscribe, emite el siguiente INFORME 
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Seguimiento de las inversiones sostenibles, liquidación del ejercicio 2017: 
 
Expte. Promotor Denominación Importe 

total 
Inversión 
ejecutada 
hasta el 

momento 

Situación 
de la obra 

Años 
seguimiento 

Grado de 
cumplimiento de 
los criterios de 
estabilidad 
presupuestaria y 
deuda pública 
referido a la 
inversión 

000030/2014-
GENSUB 

Diputación 
Provincial 
Alicante 

Optimización 
del alumbrado 
público en 
varias calles 
del casco 
urbano 

45.375,00 45.375,00 Terminada. 
Recepción: 
22/05/2015 

2015-2016-
2017 

El cambio de 
luminarias VSAP 
por otras de LED, 
contando el 
mantenimiento, 
suposo en su día 
reducción del 
gasto teórico del 
64% aproximado 
en el consumo 
eléctrico de la 
zona modificada. 
En la actualidad 
sigue sostenible, 
existiendo un 
ahorro en cuanto 
a mantenimiento, 
que es menor que 
anteriormente. 

000045/2014-
GENSUB 

Diputación 
Provincial 
Alicante 

Obras de 
mejoras en la 
zona de 
acampada Molí 
l’Ombria 

60.000,00 
+ 3.000,00 
(proyecto) 

60.000,00 Terminada. 
Recepción: 
22/05/ 2015 

2015-2016-
2017 

Existe un ahorro, 
en cuanto a 
mantenimiento, al 
ser inexistente, 
por tratarse de 
instalaciones 
nuevas. 

000070/2014-
GENSUB 

Ayuntamiento Rehabilitación 
de la 
carpintería 
exterior en la 
envolvente 
térmica del 
edificio del 
Ayuntamiento 
para mejora de 
la eficiencia 
Energética 

24.867,98 24.867,98 Terminada. 
Recepción: 
29/12/2015 

2016-2017 Atendiendo a los 
consumos, en 
facturas de KWh, 
en el 2014, 2015, 
2016 y 2017, 
periodos antes y 
después de la 
realización de la 
reforma de 
sustitución de la 
carpintería 
exterior, sigue 
generando un 
ahorro o 
reducción del 
gasto eléctrico, 
por mejora de la 
envolvente 
térmica, y escaso 
mantenimiento, de 
un 11,20% 
aproximadamente, 
con la 
consiguiente 
mejora en 
aislamiento 
acústico. 
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000040/2015-
GENSUB 

Diputación 
Provincial 
Alicante 

Mejora del 
alumbrado 
público en 
diversas calles 
del casco 
urbano 

65.602,99 65.602,99 Terminada. 
Recepción: 
16/02/2017 

2016-2017 El cambio de 
luminarias de 
VSAP por otras de 
LED, contando el 
mantenimiento, 
supuso en su día 
reducción del 
gasto teórico del 
66% aproximado 
en el consumo 
eléctrico de la 
zona modificada. 
En la actualidad 
sigue sostenible y 
existe un ahorro, 
en cuanto a 
mantenimiento, 
que es menor que 
anteriormente. 

000027/2016-
GENSUB 

Diputación 
Provincial 
Alicante 

Mejora de 
diversos 
tramos del 
alcantarillado 
del casco 
urbano 

150.000,00 150,000,00 Terminada, 
acta 
recepción 
13/10/2017 

2017 Supone un ahorro 
en cuanto a 
mantenimiento de 
redes de 
alcantarillado, 
mejora su 
rendimiento y 
favorece la 
evacuación de 
aguas fecales y 
pluviales de un 
sector del casco 
urbanos 

000060/2017-
GENSUB 

Diputación 
Provincial 
Alicante 

Mejora de 
alumbrado 
público 
urbanización 
espaldas calle 
Biar 

10.163,11 --- En trámite 
de 
contratación

  Pendiente de 
ejecución, aún no 
se puede valorar 
el grado de 
cumplimiento 

000060/2017-
GENSUB 

Diputación 
Provincial 
Alicante 

Reparación de 
alumbrado 
público calle 
Sant Jordi 

10.282,58 --- En trámite 
de 
contratación

  Pendiente de 
ejecución, aún no 
se puede valorar 
el grado de 
cumplimiento 

000060/2017-
GENSUB 

Diputación 
Provincial 
Alicante 

Reparación de 
recorridos 
peatonales en 
el parque de la 
Ese y parque 
Villa Rosario 

51.294,50 --- Adjudicada, 
en trámite 
de 
ejecución 

  Pendiente de 
ejecución, aún no 
se puede valorar 
el grado de 
cumplimiento 

000060/2017-
GENSUB, 
obra nº 
54/Diput 

Ayuntamiento Restauración 
urbanización 
espaldas calle 
Biar 

17.199,99 --- Adjudicada, 
en trámite 
de 
ejecución 

  Obra adjudicada, 
pendiente de 
ejecutar, no se 
puede valorar el 
grado de 
cumplimiento 
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000060/2017-
GENSUB, 
obra nº 
55/Diput 

Ayuntamiento Reparación 
Ruta dels 
Molins 

56.578,00 24.175,80 En 
ejecución 

  Obra ejecutada en 
parte, aún no se 
puede valorar el 
grado de 
cumplimiento 

000060/2017-
GENSUB, 
obra nº 
56/Diput 

Ayuntamiento Reconstrucción 
de un 
rocódromo en 
las 
instalaciones 
del pabellón 
polideportivo 
municipal 

25.400,00 --- Adjudicada, 
en trámite 
de 
ejecución 

  Obra adjudicada, 
pendiente de 
ejecutar, no se 
puede valorar el 
grado de 
cumplimiento 

000068/2017-
GENSUB 

Diputación 
Provincial 
Alicante 

Inversiones de 
arbolado en 
espacios 
urbanos de 
titularidad 
municipal 

--- --- ---   En tramitación en 
la Diputación de 
Alicante 

 
 
La corporación queda enterada. 
 
6) RUEGOS Y PREGUNTAS 
 
El Sr. Alcalde pregunta si alguien tiene alguna pregunta o algún ruego. 
 
Toma la palabra la Sra. Francés, portavoz del Grupo Municipal Ciudadanos para hacer varias 
preguntas. 
 
 Pregunta por la instalación de alarma en el Colegio Alfonso Iniesta y cuales son las acciones que 

tienen previsto hacer. 
El Concejal Delegado de Educación, Jan Manel Francés responde que se ha hecho un informe de 
simulacro donde se expone la situación y se estudiará que hacer. 
El Sr. Alcalde indica que en 50 años no ha habido nunca ningún sistema de alarma. 
El informe que han remitido es tan reciente que todavía no se ha estudiado por la oficina técnica 
ni ha pasado por Junta de Gobierno. 

 
 Debido al fuerte viento que ha hecho varios días se han vuelto a descolgar las banderas del 

Monumento a Sant Jordi con el consiguiente peligro que supone 
¿Hay alguna forma de que puedan ser más seguras? 
 
El Sr. Sempere, Concejal Delegado de Obras responde que esta semana se ha accedido allí con 
una grúa y se han reforzado y vuelto a soldar para evitar que se muevan tanto. De todas formas 
tienen un sistema que aunque se descuelguen no pueden caer. 

 
 Pregunta por la previsión de la feria que se instala en fiestas ya que cada año hay menos 

atracciones. 
El Sr. Sempere, Concejal Delegado de Fiestas indica que la previsión está clara, todo aquel que 
quiera venir lo solicita por registro de entrada y se tramita. De momento solo lo ha solicitado la 
familia de Banyeres que viene todos los años con varias atracciones y ellos hacen todo lo posible 
porque vengan más atracciones lo cual es de agradecer. 
El Sr. Alcalde dice también que el día 21 se hará un precio especial para fomentar que la gente 
vaya a la feria ya que también hay que ver si el motivo de que no vengan más atracciones es 
porque la gente no va a la feria. Además las fiestas coinciden con las de otras poblaciones y las 
atracciones se tienen que repartir. 
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Toma la palabra el Sr. Esteve, Portavoz del Grupo Municipal Popular quien también quiere hacer 
alguna pregunta y algún ruego. 
 
 Se ha hecho recientemente una obra en la bajada al Partidor desde la Fuente del Sapo, pregunta 

al Sr Alcalde si le gusta como ha quedado la obra. 
  

El Sr Alcalde responde que sí que le gusta el resultado. 
 
El Sr. Esteve entonces quiere hacer un ruego. Hace unos meses cuando acudieron a varias 
comisiones sobre la urbanización de La Mallaeta les vieron preocupados por el impacto que 
podría tener y sugirieron a la empresa que pintaran el asfalto para que quedara más integrado. 
También saben que el Grupo Popular ha solicitado incluir en los presupuestos esta actuación 
pero les ha sorprendido ver como se ha hecho esta actuación con un resultado bastante 
impactante. Se ha dejado caer hormigón sin ningún tipo de tinte y está inacabada ya que la parte 
de abajo que entronca con la “Ruta dels Molins” está impracticable por ello ruega que se intente 
terminar. 
Quiere dejar constancia que a su grupo no les ha gustado el resultado de esta actuación. 
 
El Sr. Alcalde indica que ellos si que están contentos con el resultado de la actuación ya que 
todos los años cuando los sindicatos de riego de Banyeres de Mariola, Bocairent y Beneixama 
accedían comentaban el lamentable estado de esa bajada.  
La actuación se ha hecho a través de una subvención, se ha puesto una barandilla de seguridad 
y se ha hormigonado, aunque sí que es cierto que la subvención no daba para ponerlo tintado. 
Del Partidor para abajo no entraba en la subvención, se ha podido poner un trozo más de 
barandilla pero no hormigón y se ha arreglado con tierra pero cuando llueve se estropea. Informa 
que lo tienen en cuenta y cuando haya alguna subvención se realizará ese último tramo. 
 

 Pregunta el motivo por el cual llevan todos los de su grupo lazos amarillos. 
 
El Sr Alcalde responde que iba a informar del motivo de todos modos, aunque no lo hubieran 
preguntado. 
En un momento político complicado a nivel estatal y en el que piensan que se dan pasos en 
contra del estado democrático, de las libertades nacionales y derechos de la ciudadanía, 
reclaman diálogo. Saben que igual se queda como una cosa puntual pero piden diálogo con todas 
las partes y que se llegue a acuerdos y no a las situaciones a las que se ha llegado de 
encarcelamientos.  

 
Y no habiendo más asuntos de que tratar, por el Sr. Alcalde-Presidente se cierra la sesión, 
siendo las 20:36 horas, de todo lo cual yo, el Secretario, doy fe. 
 

EL ALCALDE                     EL SECRETARIO 
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ACTA DEL PLE ORDINARI DE L'AJUNTAMENT DE BANYERES DE MARIOLA CELEBRAT EL 
DIA 28 DE MARZO DE 2018. 
 
A Banyeres de Mariola, sent les 20 hores del dia 28 de març de 2018, es reuneixen en el Saló de 
Sessions de la Casa Consistorial, les senyores i senyors que a continuació es relacionen sota la 
presidència del Sr. Alcalde-President, D. Josep Sempere i Castelló, assistits pel Secretari acctal, D. 
Miguel Sanchis Francés, amb la finalitat de celebrar el Ple Ordinari de la Corporació Municipal: 
 
SRS. ASSISTENTS 
 
Alcalde-President 
D. Josep Sempere i Castelló 
1ª Tinent d'Alcalde 
Sra. Rocío Alfaro Ramos 
2n Tinent d'Alcalde 
D. Fernando Sempere Huertas 
3er Tinent d'Alcalde 
D. Jan Manel Conejero Vañó 
4ª Tinent d'Alcalde 
Sra. Sonia Beneyto Ferre 
Regidors 
D. José Gabriel Pérez Martínez 
D. Jorge Esteve Molina 
D. Jorge Molina Benítez 
Sra. María José Mora Genís 
D. Jorge Silvestre Beneyto 
Sra. María Elena Vilanova Calatayud 
Sra. María José Francés García 
 
EXCUSEN LA SEUA ASSISTÈNCIA 
Sra. Concepción Garrido Sempere 
 
SR. SECRETARI 
 
D. Miguel Sanchis Francés 
 
Existint quòrum suficient, s'obri la sessió d'acord amb el següent ORDRE DEL DIA: 
 
Part resolutiva 
1) Aprovació actes sessions anteriors de data 01/02/2018 i 09/03/2018. 
2) Moció de suport a la competència de la Generalitat Valenciana en matèria de Dret Civil 
Valencià. 
3) Moció de suport a les reivindicacions de la UNDEF i altres entitats festeres en relació al 
Reglament d’Explosius. 
4) Despatxos extraordinaris. 
 
Part no resolutiva 
5) Dació de compte: 
- Relació de decrets des del 30 de gener fins el 22 de març de 2018. 
- Acord de la JGL de 27/02/2018 d’aprovació de la liquidació del pressupost de l’exercici 2017. 
-Inversions financerament sostenibles. 
6) Precs i preguntes. 
................................................................................................................................................................... 
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1) APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS DE DATA 01/02/18 I 09/03/18. 
 
El Sr. Alcalde pregunta si hi ha alguna observació a les actes de les sessions anteriors. 
El Sr. Sempere, portaveu del Grup Municipal Socialista indica que en l'acta d'1 de febrer, en la pàgina 
13 de la part de valencià, en el cinquè paràgraf hauria de posar “s’ha degut a causa de la tempesta” 
en lloc de “s’ha a causa de la tempesta”. 
La Sra. Vilanova, regidor del Grup Municipal Popular diu que en l'acta de 9 de març, tant en la part de 
valencià com en la de castellà, en la pàgina 2 sobra un que en la frase “en la Comissió Informativa ja 
que va informar”. 
Amb aquestes observacions, són aprovades les actes per unanimitat dels presents. 
 
2) MOCIÓ DE SUPORT A LA COMPETÈNCIA DE LA GENERALITAT VALENCIANA EN MATÈRIA 
DE DRET CIVIL VALENCIÀ. 
 
“DICTAMEN DE LA COMISSIÓ ESPECIAL DE COMPTES, HISENDA, PERSONAL, TURISME, 
PATRIMONI I NOVES TECNOLOGÍES DE DATA 27 DE NOVEMBRE DE 2017 
 
MOCIÓ DE SUPORT AL DRET CIVIL VALENCIÀ DESPRÉS DE LES SENTÈNCIES DEL 
TRIBUNAL CONSTITUCIONAL 
 
La Comissió Especial de Comptes, Hisenda, Personal, Turisme, Patrimoni i Noves Tecnologies 
dictamina favorablement per tres vots a favor [Compromís. PSOE y PP] i una abstenció [Ciutadans] la 
següent proposta d'ACORD: 
 

Els grups Municipals Compromís, Socialista i Popular presenten, mitjançant el present 
escrit, i fent ús de les atribucions que els confereix i a l'empar d'allò que s'ha establit per la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local i el Reial Decret 2568/1986, de 29 de 
novembre, pel qual s'aprova el Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les Entitats 
locals, article 97.3, eleven al Ple de la Corporació per al seu debat. 

 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Un dels principals objectius de la Llei Orgànica 1/2006, de Reforma de l'Estatut d'Autonomia, 
en la que es reconeix als valencians la condició de Nacionalitat Històrica, va ser garantir la 
competència de la Generalitat valenciana per a legislar sobre el dret civil, igualant-nos així a la resta 
de pobles de tradició foral, i acabar aquesta injusta discriminació. 
 

Com a conseqüència d'aquest restabliment de la competència, les Corts Valencianes 
aprovaren les Lleis següents: 

 Llei 10/2007, de 20 de març, de Règim Econòmic Matrimonial Valencià. 
 Llei 5/2011 d'1 d'abril, de Relacions Familiars dels fills i filles, els progenitors dels quals no 

conviuen (coneguda com a Llei valenciana de custòdia compartida). 
 Llei 5/2012, de 15 d'octubre d'Unions de Fet Formalitzades de la Comunitat Valenciana. 
Totes aquestes Lleis foren objecte de recurs d'inconstitucionalitat per part del Govern Estatal. 

 
L'Associació de Juristes Valencians va impulsar al juny de 2015 un manifest que exigia la 

retirada d'aquests recursos i defenia el dret civil valencià, i el va presentar en 173 municipis i 
nombroses entitats i associacions per a demanar el seu suport. 
 

Fins ara, i per via de mocions en els plens municipals, més de 196 ajuntaments (que 
representen uns 4.100.000 valencians) s'han sumat a la petició; a part, les Corts, el Consell de la 
Generalitat i les tres diputacions provincials. També ho han fet diverses institucions i entitats 
públiques i privades, des d'universitats a sindicats passant per associacions culturals. 
 

Una mostra tan patent de la voluntat i el desig d'una societat no va ser prou perquè el Govern 
d'Espanya retirara els recursos d'inconstitucionalitat, ni tan sols per a iniciar una negociació que 
posara fi a un conflicte que dura més de tres segles. 
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Finalment, han arribat les sentències. La STC núm. 82/2016, de 28 d'abril, declara 

inconstitucional la Llei de Règim Econòmic Matrimonial Valencià; al mateix temps, buida de contingut i 
d'eficàcia normativa dos articles de l'Estatut d'Autonomia (art. 7.1 i DT 3a), articles que en el seu 
moment van aprovar les Corts Valencianes i les Corts Generals d'Espanya, i que mai han sigut 
recorreguts. 
 

La STC 110/2016, de 9 de juny, torna a negar la competència valenciana en matèria de dret 
civil i declara inconstitucionals els aspectes civils de la Llei 5/2012, d'Unions de Fet. I el passat 26-XII 
es va publicar la STC 192/2016, per la que el Tribunal Constitucional concloïa la inconstitucionalitat 
del nostre Dret, en aquest cas de la Llei 5/2011, de relacions familiars (La Llei valenciana de custòdia 
compartida). Com s'assegura en el vot particular d'un dels magistrats del Tribunal Constitucional, 
pensem que era possible una altra interpretació constitucional de l'Estatut d'Autonomia i de les seues 
competències en matèria del dret civil. 
 

En aquest moment, la Comunitat Valenciana tot just pot legislar en l'àmbit dels costums 
agraris, quan precisament l'Estatut va voler deliberadament, tant en la redacció de 1982 com en la 
reforma de 2006, que els valencians tinguérem un dret civil que donara respostes àgils, modernes i 
pròpies als problemes actuals dels valencians, i liquidar la injusta discriminació que patim com a poble 
des de l'abolició dels Furs en 1707. 
 
Per l'anteriorment exposat, es propossen al ple els acords següents: 
 
Primer. Manifestar el suport a la competència de la Generalitat Valenciana en matèria de Dret Civil 
Valencià, tal com està previst en l’Estatut d'Autonomia Valencià. 
 
Segon. Sol·licitar a les Corts Valencianes que prenguen la iniciativa de la reforma de la Constitució 
perquè la competència en matèria de dret civil prevista en l'Estatut d'Autonomia Valencià, aprovat tant 
per les Corts Valencianes com per les Corts Generals, tinga encaix dins de la Constitució. 
 
Tercer. Comunicar aquesta decisió als grups parlamentaris de les Corts Valencianes i a tots els grups 
parlamentaris del Congrés dels Diputats i del Senat, al president de la Generalitat Valenciana i al 
president del Govern Espanyol, i a l'Associació de Juristes Valencians. 
 
Quart. El present acord es comunicarà a la Federació Valenciana de Municipis i Províncies.” 
 
El Sr. Alcalde dóna la paraula a la Sra. Francès, portaveu del Grup Municipal Ciutadans qui indica 
que des de Ciutadans no estan en contra que als valencians se'ls reconega el Dret Civil Valencià, dret 
que permetria la llibertat de legislar en matèries com el règim econòmic matrimonial i la custòdia 
compartida. Però entenen que aquests temes ja es tracten en entitats superiors a la local i debatre 
açò en el ple duplica el treball de les administracions. 
Els ajuntaments estan per a debatre les solucions a problemes dels ciutadans i les corts per a vetlar 
pels drets de la societat valenciana. 
Ni volen duplicar, per açò el seu vot serà d'abstenció. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per onze vots a favor (5 de Compromís, 5 del PP i 1 del 
del P.S.O.E.) i una abstenció de C's, acorda aprovar la moció de suport a la competència de la 
Generalitat Valenciana en matèria de Dret Civil Valencià. 
 
3) MOCIÓ DE SUPORT A LES REIVINDICACIONS DE LA UNDEF I ALTRES ENTITATS 
FESTERES EN RELACIÓ AL REGLAMENT D’EXPLOSIUS. 
 
“DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, FESTES, PROTECCIÓ CIVIL I 
COMERÇ DE  DATA 22 DE MARÇ 2017 
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La Comissió Informativa d'Obres, Festes, Protecció Civil i Comerç dictamina favorablement per tres 

vots a favor [Compromís. PSOE y PP]  la següent proposta d'ACORD: 

De tots és sabut que la  Festa  de Moros i Cristians en Honor de Sant Jordi  a Banyeres de Mariola és 
centenària i forma part indivisible de la nostra cultura i identitat com a poble. S'uneix en ella la història 
i la tradició, alhora que suposa un important reclam turístic que enriqueix el nostre atractiu com a 
poble. En aquest sentit, és important situar a les Festes de Moros i Cristians com un destacat pol 
econòmic per al nostre municipi, així com per a la província i la Comunitat en el seu conjunt. 
 
Dins d'ella, té un important protagonisme els actes en els quals es fa ús de la pólvora, especialment 
els de arcabusseria, moments de la Festa sense els que es perdria un dels pilars fonamentals de la 
mateixa, en contenir en ells l'essència mateixa de la celebració, com és la representació de les 
batalles i conteses entre Moros i Cristians. En definitiva, sense aquests actes estaríem invisibilitzant 
quasi al complet l'essència històrica de les Festes de Moros i Cristians.  
 
És evident que les diferents regulacions que s'han produït per a augmentar la seguretat i el control 
sobre l'ús de la pólvora tenen l'objectiu d'evitar un mal ús d'aquest explosiu i per tant, és raonable 
l'existència d'una normativa sobre aquest tema. No obstant açò, des de les administracions 
competents, s’ha d’articular regulacions que contemplen la realitat de les pròpies festes i no 
contribuïsquen a un empobriment de les mateixes.  
 
Entenent la bona voluntat del Ministeri d'Energia a l'hora de garantir la seguretat tant del 
desenvolupament dels actes festers com en el transport de la pólvora, estem convençuts que aquesta 
regulació podria adaptar-se millor a la realitat de les Festes de Moros i Cristians sense que per açò es 
renuncie al control i la seguretat. I per  açò s'ha de comptar amb entitats com la UNDEF i el conjunt 
d'entitats festeres relacionades amb les Festes de Moros i Cristians.  
 
Cal ressaltar que tant per la UNDEF, com per les diferents entitats festeres que componen l'ampli 
ventall de municipis que celebren les Festes de Moros i Cristians, s'està constatant la disminució de 
festers i festeres en actes de arcabusseria i que són la base dels coneguts com “Alardos” o 
“Guerrilles”, sent la raó fonamental d'aquesta caiguda la reglamentació existent respecte a aquest 
assumpte. 
 
Recentment hem conegut que des de la direcció general de Mines del Ministeri d'Energia, Turisme i 
Agenda Digital s'han desestimat les peticions cursades des de la UNDEF rebutjant la possibilitat 
d'introduir canvis en la nova normativa de la pólvora, i que davant aquesta situació, s'estan produint 
reunions per a insistir en la necessitat de canvis en la reglamentació.  
 
Estem parlant de qüestions com l'obligatorietat de transvasar la pólvora a les cantimplores o 
cartutxeres  en el mateix lloc del repartiment, i que des de les entitats festeres s'entén que pot generar 
situacions d'alt risc, l'aglomeració de persones en aquest repartiment, o la possibilitat d'augmentar el 
temps que els explosius estan en els domicilis privats, ja que la nova norma obliga a fer un segon 
repartiment, el que genera complicacions operatives i un augment important en el preu de l'explosiu. 
 
És per açò que creiem convenient que des de l'Ajuntament de Banyeres de Mariola isca una veu 
unànime perquè les Festes de Moros i Cristians siguen escoltades i enteses en tot el seu context des 
de l'administració central, sense que les necessàries regulacions en matèria de seguretat suposen un 
minvament d'actes tan importants per al desenvolupament de les mateixes i el manteniment d'una 
part substancial de la seua idiosincràsia. 
 
És per açò que proposem l'adopció dels següents acords:  
 
 
1. Mostrar el suport de l'Ajuntament de Banyeres de Mariola a les reivindicacions que des de la 
UNDEF i el conjunt d'entitats festeres relacionades amb les Festes de Moros i Cristians s'estan 
efectuant en relació al Reglament d'Explosius, que regula l'emmagatzematge, transport, venda, 
distribució, tinença i mesures de seguretat a aplicar en explosius d'ús civil. 
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2. Instar al Ministeri de l'Interior, així com al Ministeri d'Energia, Turisme i Agenda Digital, a continuar 
dialogant amb les entitats festeres amb la finalitat de conèixer amb més precisió la realitat de les 
Festes de Moros i Cristians. 
 
3. Instar al Patronat Provincial de Turisme de la Costa Blanca, dependent de la Diputació d'Alacant, a 
realitzar un informe sobre la importància dels actes de Arcabusseria en les Festes de Moros i 
Cristians, així com de l'impacte econòmic d'aquestes festes sobre els municipis i el conjunt de la 
província d'Alacant.  
 
4. Fer arribar aquest informe al Ministeri d'Energia, Turisme i Agenda Digital del Govern d'Espanya, 
juntament amb els acords aprovats en aquesta sessió.” 
 
Llegida la moció, el Sr. Alcalde pregunta si algun dels grups desitja fer alguna intervenció responent-li 
aquests que no pel que es procedeix directament a la votació. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat (5 de Compromís, 5 del P.P. 1 del P.S.O.E. i 
1 de C's) acorda aprovar la moció de suport a les reivindicacions de la UNDEF i altres entitats 
festeres en relació amb el Reglament d'Explosius. 
 
4) DESPATXOS EXTRAORDINARIS 
 
El Sr. Alcalde pregunta als portaveus dels diferents grups si existeix alguna cosa a tractar en aquest 
punt responent-li aquests que no. 
 
5) DACIÓ DE COMPTE DE DECRETS DES DEL 30 DE GENER FINS Al 22 DE MARÇ DE 2018, 
ACORD DE LA JGL DE 27/02/18 D’APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE 
L’EXERCICI 2017 I INVERSIONS FINANCERAMENTE SOSTENIBLES. 
 
Per secretaria s'adona dels decrets d'alcaldia dictats en el període comprès entre el 30 de gener fins 
al 22 de març de 2018, tots dos inclusivament així com de l'acord de la JGL de 7/02/18 d'aprovació de 
la liquidació del pressupost de l'exercici 2017 i inversions financerament sostenibles. 
 
DACIÓ DE COMPTE DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST 2017. 
 
Per l'Alcalde s'adona de l'aprovació de la Liquidació del Pressupost 2017 per la Junta de Govern 
Local el dia 27 de febrer de 2018, informant dels resultats més rellevants de la mateixa segons el 
següent detall: 
 
Resultat Pressupostari: 155.106,29 euros 
Romanent Líquid de Tresoreria per a Despeses Generals: 3.490.954,39 euros. 
 
DACIÓ DE COMPTE INVERSIONS FINANCERAMENT SOSTENIBLES. 
 
Per l'Alcalde s'adona de l'informe d'intervenció de data 7 de febrer de 2018 sobre les inversions 
financerament sostenibles: 
 
"INFORME D'INTERVENCIÓ - INVERSIONS FINANCERAMENT SOSTENIBLES – LIQUIDACIÓ 
PRESSUPOSTE 2017 
 
El paràgraf 2º del punt 6 de la Disposició Addicional 16ª del Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, referida a les inversions financerament sostenibles, estableix que: “Anualment, 
juntament amb la liquidació del pressupost, s'adonarà al ple de la Corporació Local del grau de 
compliment dels criteris previstos en els apartats anteriors i es farà públic en el seu portal web”. Vist el 
que es disposa en la disposició anterior, d'acord amb l'informe tècnic recaptat, el funcionari que 
subscriu, emet el següent INFORME 
 
Seguiment de les inversions sostenibles, liquidació de l'exercici 2017: 
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Expedient 
 
 
 
 

Promotor Denominació Import 
total 

Inversió 
executada 

fins al 
moment 

Situació de 
l’obra 

Anys 
seguiment 

Grau de compliment  
dels criteris 
d’estabilitat 
pressupostària i 
deute públic referit 
a la inversió 

000030/2014-
GENSUB 

Diputació 
Provincial 
Alacant 

Optimització 
de 
l'enllumenat 
públic en 
diversos 
carrers del 
casc urbà 

45.375,00 45.375,00 Acabada. 
Recepció: 
22/05/2015 

2015-2016-
2017 

El canvi de 
lluminàries VSAP per 
altres de LED, 
explicant el 
manteniment, va 
suposar en el seu 
moment reducció de 
la despesa teòrica del 
64% aproximat en el 
consum elèctric de la 
zona modificada. En 
l'actualitat segueix 
sostenible, existint un 
estalvi quant a 
manteniment, que és 
menor que 
anteriorment. 

000045/2014-
GENSUB 

Diputació 
Provincial 
Alacant 

Obres de 
millores en la 
zona 
d'acampada 
Molí l’Ombria 

60.000,00 
+ 3.000,00 
(projecte) 

60.000,00 Acabada. 
Recepció: 
22/05/ 2015

2015-2016-
2017 

Existeix un estalvi, 
quant a manteniment, 
en ser inexistent, per 
tractar-se 
d'instal·lacions noves.

000070/2014-
GENSUB 

Ajuntament Rehabilitació 
de la fusteria 
exterior en 
l'envolupant 
tèrmica de 
l'edifici de 
l'Ajuntament 
per a millora 
de l'eficiència 
Energètica 

24.867,98 24.867,98 Acabada. 
Recepció: 
29/12/2015 

2016-2017 Atenent als consums, 
en factures de KWH, 
en el 2014, 2015, 
2016 i 2017, períodes 
abans i després de la 
realització de la 
reforma de 
substitució de la 
fusteria exterior, 
segueix generant un 
estalvi o reducció de 
la despesa elèctrica, 
per millora de 
l'envolupant tèrmica, i 
escàs manteniment, 
d'un 11,20% 
aproximadament, 
amb la consegüent 
millora en aïllament 
acústic. 
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000040/2015-
GENSUB 

Diputació 
Provincial 
Alacant 

Millora de 
l'enllumenat 
públic en 
diversos 
carrers del 
casc urbà 

65.602,99 65.602,99 Acabada. 
Recepció: 
16/02/2017 

2016-2017 El canvi de 
lluminàries de VSAP 
per altres de LED, 
explicant el 
manteniment, va 
suposar en el seu 
moment reducció de 
la despesa teòrica del 
66% aproximat en el 
consum elèctric de la 
zona modificada. En 
l'actualitat segueix 
sostenible i existeix 
un estalvi, quant a 
manteniment, que és 
menor que 
anteriorment. 

000027/2016-
GENSUB 

Diputació 
Provincial 
Alacant 

Millora de 
diversos 
trams del 
clavegueram 
del casc urbà 

150.000,00 150,000,00 Acabada. 
Recepció: 
13/10/2017 

2017 Suposa un estalvi 
quant a manteniment 
de xarxes de 
clavegueram, millora 
el seu rendiment i 
afavoreix l'evacuació 
d'aigües fecals i 
pluvials d'un sector 
del casc urbans 

000060/2017-
GENSUB 

Diputació 
Provincial 
Alacant 

Millora 
d'enllumenat 
públic 
urbanització 
esquenes 
carrer Biar 

10.163,11 --- En tràmit de 
contractació

  Pendent d'execució, 
encara no es pot 
valorar el grau de 
compliment 

000060/2017-
GENSUB 

Diputació 
Provincial 
Alacant 

Reparació 
d'enllumenat 
públic carrer 
Sant Jordi 

10.282,58 --- En tràmit de 
contractació

  Pendent d'execució, 
encara no es pot 
valorar el grau de 
compliment 

000060/2017-
GENSUB 

Diputació 
Provincial 
Alacant 

Reparació de 
recorreguts 
per als 
vianants en el 
parc de l'Esse 
i parc Vil·la 
Rosario 

51.294,50 --- Adjudicada, 
en tràmit 
d'execució 

  Pendent d'execució, 
encara no es pot 
valorar el grau de 
compliment 

000060/2017-
GENSUB, 
obra nº 
54/Diput 

Ajuntament Restauració 
urbanització 
esquenes 
carrer Biar 

17.199,99 --- Adjudicada, 
en tràmit 
d'execució 

  Obra adjudicada, 
pendent d'executar, 
no es pot valorar el 
grau de compliment 
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000060/2017-
GENSUB, 
obra nº 
55/Diput 

Ajuntament Reparació 
Ruta dels 
Molins 

56.578,00 24.175,80 En 
execució 

  Obra executada en 
part, encara no es pot 
valorar el grau de 
compliment 

000060/2017-
GENSUB, 
obra nº 
56/Diput 

Ajuntament Reconstrucció 
d'un 
rocòdrom en 
les 
instal·lacions 
del pavelló 
poliesportiu 
municipal 

25.400,00 --- Adjudicada, 
en tràmit 
d'execució 

  Obra adjudicada, 
pendent d'executar, 
no es pot valorar el 
grau de compliment 

000068/2017-
GENSUB 

Diputació 
Provincial 
Alacant 

Inversions 
d'arbrat en 
espais urbans 
de titularitat 
municipal 

--- --- ---   En tramitació en la 
Diputació d'Alacant 

 
 
La corporació queda assabentada. 
 
6) PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. Alcalde pregunta si algú té alguna pregunta o algun prec. 
 
Pren la paraula la Sra. Francès, portaveu del Grup Municipal Ciutadans per a fer diverses preguntes. 
 
• Pregunta per la instal·lació d'alarma en el Col·legi Alfonso Iniesta i quines són les accions que tenen 
previst fer. 
El Regidor Delegat d'Educació, Jan Manel Francés respon que s'ha fet un informe de simulacre on 
s'exposa la situació i s'estudiarà que fer. 
El Sr. Alcalde indica que en 50 anys no hi ha hagut mai cap sistema d'alarma. 
L'informe que han remès és tan recent que encara no s'ha estudiat per l'oficina tècnica ni ha passat 
per Junta de Govern. 
 
• A causa del fort vent que ha fet diversos dies s'han tornat a despenjar les banderes del Monument a 
Sant Jordi amb el consegüent perill que suposa 
Hi ha alguna forma que puguen ser més segures? 
 
El Sr. Sempere, Regidor Delegat d'Obres respon que aquesta setmana s'ha accedit allí amb una grua 
i s'han reforçat i tornat a soldar per a evitar que es menegen tant. De totes maneres tenen un sistema 
que encara que es despengen no poden caure. 
 
• Pregunta per la previsió de la fira que s'instal·la en festes ja que cada any hi ha menys atraccions. 
El Sr. Sempere, Regidor Delegat de Festes indica que la previsió està clara, tot aquell que vulga 
vindre ho sol·licita per registre d'entrada i es tramita. De moment solament ho ha sol·licitat la família 
de Banyeres que ve tots els anys amb diverses atraccions i ells fan tot el possible perquè vinguen 
més atraccions la qual cosa és d'agrair. 
El Sr. Alcalde diu també que el dia 21 es farà un preu especial per a fomentar que la gent vaja a la fira 
ja que també cal veure si el motiu que no vinguen més atraccions és perquè la gent no va a la fira. A 
més les festes coincideixen amb les d'altres poblacions i les atraccions s'han de repartir. 
 
 
 
Pren la paraula el Sr. Esteve, Portaveu del Grup Municipal Popular qui també vol fer alguna pregunta i 
algun prec. 
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• S'ha fet recentment una obra en la baixada al Partidor des de la Font del Sapo, pregunta al Sr 
Alcalde si li agrada com ha quedat l'obra. 
 
El Sr Alcalde respon que sí que li agrada el resultat. 
 
El Sr. Esteve llavors vol fer un prec. Fa uns mesos quan van acudir a diverses comissions sobre la 
urbanització de la Mallaeta els van veure preocupats per l'impacte que podria tenir i van suggerir a 
l'empresa que pintaren l'asfalt perquè quedara més integrat. També saben que el Grup Popular ha 
sol·licitat incloure en els pressupostos aquesta actuació però els ha sorprès veure com s'ha fet 
aquesta actuació amb un resultat bastant impactant. S'ha deixat caure formigó sense cap tipus de tint 
i està inacabada ja que la part de baix que entronca amb la “Ruta dels Molins” està impracticable per 
açò prega que s'intente acabar. 
Vol deixar constància que al seu grup no els ha agradat el resultat d'aquesta actuació. 
 
El Sr. Alcalde indica que ells si que estan contents amb el resultat de l'actuació ja que tots els anys 
quan els sindicats de reg de Banyeres de Mariola, Bocairent i Beneixama accedien comentaven el 
lamentable estat d'aqueixa baixada. 
L'actuació s'ha fet a través d'una subvenció, s'ha posat una barana de seguretat i s'ha formigonat, 
encara que sí que és cert que la subvenció no donava per a posar-ho tintat. 
Del Partidor per a baix no entrava en la subvenció, s'ha pogut posar un tros més de barana però no 
formigó i s'ha arreglat amb terra però quan plou es desbarata. Informa que ho tenen en compte i quan 
hi haja alguna subvenció es realitzarà aqueix últim tram. 
 
• Pregunta el motiu pel qual porten tots els de el seu grup llaços grocs. 
 
El Sr Alcalde respon que anava a informar del motiu de totes maneres, encara que no ho hagueren 
preguntat. 
En un moment polític complicat a nivell estatal i en el qual pensen que es donen passos en contra de 
l'estat democràtic, de les llibertats nacionals i drets de la ciutadania, reclamen diàleg. Saben que igual 
es queda com una cosa puntual però demanen diàleg amb totes les parts i que s'arribe a acords i no 
a les situacions a les quals s'ha arribat d'empresonaments. 
 
I no havent-hi més assumptes que tractar, pel Sr. Alcalde-President es tanca la sessió, sent les 
20:36 hores, de tot la qual cosa jo, el Secretari, done fe. 
 

L'ALCALDE       EL SECRETARI 
 
 
 


